
PROTOKÓŁ NR XVI/2008 
 

z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 31 stycznia 2008 roku 
 
 
 
 
XVI sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 31 stycznia 2008 roku o godzinie  
12.00  w Klubie Seniora w Kobylinie. 
W sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu), 
zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu) oraz Burmistrz 
Kobylina – Bernard Jasiński i Skarbnik Gminy – Jolanta Nowak. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski. 
 
 
 
Ad 1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski, który 
powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie zaproponował dokonanie 
następujących zmian w stosunku do porządku obrad przesłanego wraz z zaproszeniem na sesję,            
a mianowicie : rozszerzenie porządku obrad w punkcie 8 o podpunkt d – podjęcie uchwały w sprawie :  
ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych oraz rozpatrzenie podpunktu 8d jako podpunktu 8e.  
Zauważył, że podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej przedstawił informacje ile wynosi 
wynagrodzenie Burmistrza oraz ile wynosiłoby po podwyżce o 6 %. Nie był obecny na posiedzeniu 
Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa, na którym na prośbę Burmistrza wycofano ten punkt. 
Natomiast Komisja Spraw Społecznych przyjęła wniosek r.Lisieckiego, by podwyższyć Burmistrzowi 
wynagrodzenie o 6 %. Został przygotowany projekt uchwały w tej sprawie. Dlatego proponuje 
pozostawić podpunkt 8d porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie : ustalenia wynagrodzenia 
Burmistrza Kobylina i rozpatrzyć go jako podpunkt 8e. 
R. CIESIÓŁKA zwrócił uwagę, że jest przeciwny umieszczaniu w porządku obrad punktu 8e. Na 
dwóch komisjach nie było dyskusji na temat wynagrodzenia Burmistrza. Dyskusja była na posiedzeniu 
Komisji Rewizyjnej, której jest przewodniczącym. Chodzi o pieniądze podatników. Wniosek 
r.Lisieckiego może być głosowany na kolejnej sesji, radni mają prawo się wypowiedzieć na tak ważny 
temat. Procedura musi zostać zachowana. Zgłosił wniosek by podpunkt proponowany jako 8e – 
podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Kobylina, był rozpatrywany na 
następnej sesji. Projekt uchwały powinien zostać zaopiniowany przez komisje. 
Rada Miejska przyjęła wniosek r.Ciesiółki, przy 10 głosach za i 5 wstrzymujących.    
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła zmianę porządku obrad – 15 za.  
 
 
 
PORZĄDEK OBRAD : 
1. Otwarcie sesji.  
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
4. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej.  
5. Sprawozdania z działalności komisji stałych za 2007 rok. 
6. Informacja o gospodarowaniu mieniem gminnym za 2007 rok oraz plany w tym zakresie na rok 

2008. 
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7. Informacja dotycząca stosowania zamówień publicznych w 2007 roku. 
8. Podjęcie uchwał : 

a) w sprawie : zmiany Uchwały Nr XXIV/180/2005 z dnia 31 stycznia 2005 roku w sprawie : 
ustalenia minimalnych stawek czynszu najmu za lokale użytkowe, 

b) w sprawie : szczegółowych zasad, trybu i wysokości przyznawania nagród i wyróżnień za 
wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym, 

c) w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2008, 
d) w sprawie : ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

9. Wolne głosy i wnioski.  
10. Zakończenie. 
 
 
Ad 2 
P. CHLEBOWSKI poinformował, że zapoznał się z protokółem z poprzedniej sesji i nie wnosi do jego 
treści żadnych uwag. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokółu. Ponieważ nikt uwag nie 
zgłosił, zaproponował przyjęcie protokółu bez jego odczytania. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji - 15 za.  
 
 
Ad 3 
P. CHLEBOWSKI zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić jakieś uwagi, zapytania, interpelacje. 
M. FLAK zapytał, kto stanowił skład zespołu opiniującego wnioski o dotację i jakimi kryteriami 
kierował się ten zespół. Jako trener UKS Samson jest zbulwersowany  - w 2007 roku klub osiągnął 
duże sukcesy na arenie międzynarodowej, a w tym roku radykalnie zmniejszono dotację. Zapytał, 
dlaczego tak się stało. 
 
 
Ad 4 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że radni otrzymali informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej, 
stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokółu.  Zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła informację – 15 za. 
 
 
Ad 5 
P. CHLEBOWSKI poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie sprawozdań z działalności 
komisji stałych za 2007 rok. 
R. CIESIÓŁKA przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej, stanowiące załącznik  
nr 4 do niniejszego protokółu. 
M. FLAK przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Spraw Społecznych, stanowiące załącznik 
nr 5 do niniejszego protokółu. 
A.JARUS przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa, 
stanowiące załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła sprawozdania – 15 za. 
 
 
Ad 6 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że informację o gospodarowaniu mieniem gminnym za 2007 rok oraz 
planach w tym zakresie na rok 2008, stanowiącą załącznik nr 7 do niniejszego protokółu, omawiano na 
posiedzeniach komisji. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt nie zgłosił pytań, poprosił 
przewodniczących  o przedstawienie opinii komisji stałych. 
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R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała informację – 5 za. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła informację – 15 za. 
 
 
Ad 7 
P. CHLEBOWSKI zwrócił uwagę, że radni omawiali informację dotyczącą stosowania zamówień 
publicznych w 2007 roku, stanowiącą załącznik nr 8 do niniejszego protokółu, na posiedzeniach 
komisji. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt nie zgłosił pytań, poprosił przewodniczących                 
o przedstawienie opinii komisji stałych. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała informację – 5 za. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła informację – 15 za. 
 
 
Ad 8 
a) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie : zmiany Uchwały Nr XXIV/180/2005       
z dnia 31 stycznia 2005 roku w sprawie : ustalenia minimalnych stawek czynszu najmu za lokale 
użytkowe, był omawiany na posiedzeniach komisji. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ pytań nikt nie 
zgłosił, poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5 za. 
 

UCHWAŁA NR XVI/96/08 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 31 stycznia 2008 roku 

w sprawie : zmiany Uchwały Nr XXIV/180/2005 z dnia 31 stycznia 2005 roku w sprawie : 
ustalenia minimalnych stawek czynszu najmu za lokale użytkowe, 

 
została przyjęta jednogłośnie – 15 za i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu.  
 
b) 
P. CHLEBOWSKI stwierdził, że projekt uchwały w sprawie : szczegółowych zasad, trybu i wysokości 
przyznawania nagród i wyróżnień za wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym, był 
omawiany na posiedzeniach komisji. Zapytał, czy są uwagi. 
M. FLAK zauważył, że na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych zgłaszał swoje wątpliwości 
dotyczące niektórych zapisów. Poinformowano go wtedy, że jego wątpliwości nie są uzasadnione. 
Chciałby jednak się nimi podzielić.  Czytając  § 1 ust.3 odniósł wrażenie, że dotyczy on zawodników    
i trenerów zajmujących się sportami zespołowymi. Proponuje, żeby w tym punkcie dopisać iż przepisy 
uchwały stosuje się do zawodników w dyscyplinach sportów indywidualnych lub zespołowych oraz 
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trenerów tych zawodników. Poza tym w § 2 pkt. 4 zamiast określenia seniorów powinien być zapis – 
juniorów i seniorów. Ponieważ nie zapisano słowa „juniorów”, nie widzi możliwości uhonorowania 
juniorów za wybitne osiągnięcia na arenie krajowej.    
BURMISTRZ zwrócił uwagę, że na te wątpliwości odpowiadał wczoraj podczas posiedzenia komisji.  
Jeśli chodzi o ust. 3 w § 1 to dla niego zapis jest jasny i oczywisty. Odnosimy się do nagród dla 
zawodników, ale chciałby też objąć zawodników, którzy uczestniczą w grach zespołowych. Zapisy     
w § 1 stosuje się odpowiednio – to wszystko co dotyczy zawodników w sporcie indywidualnym ma 
zastosowanie do każdego zawodnika w sportach zespołowych.  Natomiast na końcu pkt 4 w § 2 
zapisano : „oraz inne szczególne osiągnięcia w zawodach sportowych organizowanych w kraju”. Zapis 
ten odnosi się do różnych kategorii zawodników. Można jednak zmienić ten zapis. Zaproponował 
zapis :”oraz innych zawodników osiągających szczególne osiągnięcia w zawodach sportowych 
organizowanych w kraju”. 
M. FLAK powiedział, że o taki zapis mu chodziło. 
P. CHLEBOWSKI poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5 za. 
 

UCHWAŁA NR XVI/97/08 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 31 stycznia 2008 roku 

w sprawie : szczegółowych zasad, trybu i wysokości przyznawania nagród i wyróżnień za 
wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym, 

 
została przyjęta jednogłośnie – 15 za i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu.  
       
 
c) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że do projektu uchwały w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na 
rok 2008 Burmistrz proponuje autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
R. CIESIÓŁKA zwrócił uwagę, że podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbyła się dyskusja 
dotycząca 2 tys. zł zaplanowanych dla Szkoły Podstawowej w Zalesiu Małym. Zapytał dlaczego kwotę 
tę zmniejszono do 1 tysiąca zł i czy uzgodniono to z dyr. Pazgrat. Członkowie Komisji Rewizyjnej 
zagłosowali za odrzuceniem tego zapisu, ponieważ temat ten nie został przygotowany – byli za 
powróceniem do tematu po sprawdzeniu danych i rozmowie z dyr. Pazgrat. Konserwacji wymagają 
komputery we wszystkich szkołach, także w Smolicach i Kuklinowie. 
BURMISTRZ powiedział, że decyzję dotyczącą autopoprawki podjął po rozmowie z dyr. Pazgrat i po 
wysłuchaniu opinii wszystkich komisji, natomiast o środkach zadecydują radni. Szkoła zaleska nie 
posiada żadnych środków na konserwację sprzętu. Dotychczas szkoły podejmowały różne działania. 
Rozmawiał z dyr. Pazgrat po dyskusjach na komisjach i mówił jej, że proponowana przez nią kwota 
jest za wysoka. Przegląd sprzętu komputerowego jest niezbędny i zaplanowanie środków na ten cel 
jest zasadne. Dyr. Pazgrat w ub.r. na konserwacje wydatkowała 1,7 tys. zł, dlatego na ten rok 
zaplanowała 2 tys. zł. Opinie komisji były różne – jedna była przeciwna planowaniu środków, druga 
była za przyznaniem 1 tysiąca zł, natomiast trzecia za przyznaniem 2 tys. zł. Dlatego kwotę tę 
wypośrodkował. Są jeszcze dwie szkoły, które nie posiadają środków na ten cel w odpowiednim 
paragrafie, ale jeśli zaistnieje taka potrzeba, to złożą wniosek w tej sprawie. Natomiast                         
w budżetach Zespołu Szkoła Podstawowa i Przedszkole w Kobylinie, Gimnazjum i Zasadniczej 
Szkoły Zawodowej, są środki na umowy zlecenia i kwoty są zabezpieczone. W szkole zaleskiej 
pracownia nie była zakupiona w ten sposób co w innych szkołach, stąd pracownicy szkoły nie zostali 
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przeszkoleni. Nauczyciel informatyki nie zna się na sprawach technicznych, dlatego konieczne jest 
zlecenie wykonania usługi osobie lub firmie z zewnatrz. 
R. CIESIÓŁKA zapytał na jakiej podstawie zaplanowano taką kwotę. Nikt nie sprawdził wniosku 
dyrektor szkoły. Zapytał jak to jest możliwe, że w ub.r ujęła konserwację w budżecie a w tym roku 
zapomniała i teraz zwróciła się z wnioskiem o 2 tys. zł. Nie spodobała mu się cała forma, nie wie czy 
odbyło się to w prawidłowy sposób. Nie dyskutuje o potrzebie tego wydatku, ponieważ pieniądze na 
konserwację sprzętu muszą zostać zaplanowane. 
BURMISTRZ stwierdził, że w poprzednich latach dyrektorzy korzystali ze środków Rady Rodziców. 
Dyrektor Pazgrat uznała, że posiada niewielkie środki i chciałaby pieniądze Rady Rodziców 
przeznaczyć na inne cele. Powiedziała, że przeoczyła ten temat przy składaniu propozycji do budżetu. 
Jeśli Przewodniczący Komisji Rewizyjnej jest zainteresowany tym, ile dotychczas  kosztowała 
konserwacja, to może skontrolować wydatki szkoły. Z budżetu pod koniec roku wydatkowaliśmy tylko 
250 zł.  
R. CIESIÓŁKA podkreślił, że członkowie Komisji mówili o tym, by problem rozwiązać kompleksowo 
– nie tylko w stosunku do szkoły w Zalesiu Małym, ale też i do innych szkół. Po co pozostałe szkoły 
za 2 – 3 miesiące mają pisać kolejne wnioski. Chciał połączyć ten temat we wszystkich szkołach.  
P. CHLEBOWSKI zauważył, że dotychczas dyrektorki otrzymywały pieniądze na ten cel od Rady 
Rodziców. Teraz dyrektor jednej ze szkół zwraca się do Rady Miejskiej by przyznała środki na ten cel.  
Rozumie r.Ciesiółkę, który chciałby rozwiązać temat globalnie, ale wpłynął tylko jeden wniosek. 
Burmistrz proponuje w autopoprawce 1 tys. zł. Nie rozwiązuje to jednak sprawy, ponieważ                  
w ubiegłym roku wydatkowano wyższą kwotę.  Są jeszcze dwie szkoły w podobnej sytuacji, więc 
radni jeszcze nad tym tematem będą dyskutować.  
M. DYMARSKI zwrócił uwagę, że radni sugerowali iż jeśli ktoś z pracowników Urzędu nie wiedział 
jakie kwoty są potrzebne, to należało się zorientować, przedyskutować i wyznaczyć odpowiednią 
kwotę. Nadal jednak jest tylko jeden wniosek. Potem, kiedy wpłynie wniosek szkoły kuklinowskiej                    
i smolnickiej, to znowu rozpocznie się dyskusja na temat kwot. Natomiast członkom Komisji 
Rewizyjnej chodziło o to, żeby rozwiązać problem globalnie. Może zostać zawarta jedna umowa na 
konserwację i przegląd komputerów we wszystkich szkołach.  
A.JARUS powiedział, że stanowisko Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa było takie, że należy 
znaleźć rozwiązanie kompleksowe, które dotyczyłoby 3 szkół. Burmistrz informował, że nie wpłynęły 
wnioski z innych szkół. W szkole zaleskiej w tym roku miała miejsce awaria sprzętu komputerowego    
i już pieniądze wydatkowano. Na razie proponuje przyjąć 1 tys. zł dla szkoły zaleskiej, natomiast 
sytuację  pozostałych szkół rozpatrzyć, kiedy wpłyną wnioski.  
P. CHLEBOWSKI podsumował, że kiedy omawiano ten temat podczas posiedzeń komisji, to Komisja 
Spraw Społecznych była za przyznaniem 2 tys. zł, Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 
głosowała za przyznaniem 1 tys. zł. Zapytał o stanowisko Komisji Rewizyjnej. 
R CIESIÓŁKA stwierdził, że członkowie Komisji nie zgłosili sprzeciwu i poprą tę propozycję. 
M. FLAK podkreślił, że Komisja Spraw Społecznych głosowała jednogłośnie za wszystkimi 
propozycjami – 4 za. 
A.JARUS zauważył, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
wszystkie proponowane zmiany budżetu, przy 4 za i 1 przeciw.     
Rada Miejska przyjęła pierwszą proponowaną autopoprawkę dotyczącą zmniejszenia o 1 tys. zł 
wydatków na umowy zlecenia na przegląd i konserwację sprzętu komputerowego w Szkole 
Podstawowej w Zalesiu Małym, przy 13 głosach za i 2 przeciw. 
BURMISTRZ zwrócił uwagę, że druga autopoprawka jest konsekwencją pierwszej. Ponieważ             
w projekcie uchwały dla szkoły zaleskiej zaplanowano 2 tys. zł, a przyjęto 1 tys. zł, to pozostały tysiąc 
zł zwiększy kwotę zaplanowaną na przebudowę sali gimnastycznej w Smolicach. Na razie inwestycja 
ta nie została jeszcze rozliczona. 
Rada Miejska przyjęła drugą autopoprawkę, by o 1 tys. zł zwiększyć wydatki na przebudowę sali 
gimnastycznej wraz z zapleczem w Szkole Podstawowej w Smolicach, przy 14 za i 1 przeciw. 
SKARBNIK powiedziała, że podczas jednej komisji zgłoszono uwagę iż w uzasadnieniu nie 
wymieniono zakupu kserokopiarki. Teraz uzasadnienie zostało uzupełnione i stanowi załącznik           
nr 12 do niniejszego protokółu.  
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P. CHLEBOWSKI nawiązał do zaplanowanych 20 tys. zł na kontynuację budowy świetlicy wiejskiej 
w Zalesiu Małym. Zapytał, czy wiadomo jakie jeszcze wpłyną rachunki. 
SKARBNIK stwierdziła, że wpłyną jeszcze 2 rachunki - za nadzór inwestorski zapłacimy 8,7 tys. zł, 
natomiast za przyłącze gazowe – 1,5 tys. zł. Zaproponowano 20 tys. zł na wypadek gdyby jeszcze były 
jakieś dodatkowe wydatki. Zostanie jeszcze opracowana inwentaryzacja, ale tym zajmie się 
wykonawca i za to nie będziemy płacić.  
P. CHLEBOWSKI zauważył, że te dwa rachunki wyniosą 10,2 tys. zł. Natomiast w projekcie uchwały 
zaproponowano dużo wyższą kwotę. Zapytał o przeznaczenie środków, które pozostaną po 
zakończeniu inwestycji. 
SKARBNIK zwróciła uwagę, że wtedy plan zostanie zmniejszony i pieniądze będą wykorzystane na 
inne cele.  
P. CHLEBOWSKI powiedział, że skoro potrzeba 10,2 tys. zł, a zaplanowano 20 tys. zł, to plan został 
mocno przesadzony. Poprosił  przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, przy 4 głosach za i 1 przeciw. 
M. DYMARSKI zapytał o zaproponowany 12 paragraf dotyczący udzielania zaliczek pracownikom 
jednostek samorządowych do wysokości 30 tys. zł. 
SKARBNIK stwierdziła, że pracownikom są udzielane zaliczki np. na szkolenia i zakup drobnych 
rzeczy, w przypadkach kiedy nie płacimy przelewem. Natomiast największe zaliczki są udzielane        
w przypadku różnych uroczystości, np. Dni Kobylina, na opłacenie zespołów. Dotychczas nie było 
przepisu pozwalającego na dawanie zaliczek. Chodzi o to, żeby uporządkować sprawy.   
 

UCHWAŁA NR XVI/98/08 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 31 stycznia 2008 roku 

w sprawie :zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2008, 
 
została przyjęta przy 14 głosach za i 1 przeciw i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokółu.  
       
  
d) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie : ustalenia górnych stawek opłat za usługi 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, był omawiany na 
posiedzeniach komisji. 
W. POPIOŁEK zwrócił uwagę, że członkowie Komisji Rewizyjnej prosili o przedstawienie stawek 
opłat za odbieranie odpadów.  

- Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Krotoszynie za odbiór 
pojemnika o pojemności 110 litrów pobiera opłatę w wysokości 14,72 zł lub 12,75 zł – jeśli 
pojemnik wystawiono na ulicę, 

- Janmar – 11,00 zł i 13 zł za m3 nieczystości płynnych,  
- Zakład Gospodarki Komunalnej Józefa Wolnika – 15,00 zł i 25 zł za m3 nieczystości płynnych, 
- „Eko – Skórtex” z Gizałek – za pojemnik 80-litrowy – 11,25 zł, za 120-litrowy – 12 zł, 
- „Choma” z Cieszkowa – za pojemnik 120-litrowy – 8,56 zł i 15 zł za m3 nieczystości płynnych, 
- „Remondis” z Kościana – za pojemnik 120-litrowy – 11,72 zł, 
- Spółdzielnia Kółek Rolniczych 15 zł za m3 nieczystości płynnych. 

Do górnych stawek zapisanych w projekcie uchwały pozostaje jeszcze rezerwa. W uchwale zapisano 
górne granice stawek, których w 2008 roku nie wolno przekroczyć. Poza tym jeśli właściciel 
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nieruchomości nie wywozi nieczystości, Gmina może zlecić wykonanie zastępcze. Poinformował, że 
rośnie liczba osób, które mają podpisane umowy na odbiór odpadów. 
W. STYBURSKI powiedział, że razem z Barbarą Gościniak rozmawiał z podinspektorem Popiołkiem 
na temat segregacji odpadów i ich sprzedaży do firm, które odbierają odpady. Zapytał, czy można 
sprzedawać odpady nie posiadając koncesji. Poprosił o informację o segregacji i sprzedaży odpadów.  
W. POPIOŁEK stwierdził, że wszystko zależy od organizacji. Jeśli chodzi o organizację gospodarki 
odpadami, to jesteśmy zobligowani ustawą. Jest opracowany plan gospodarki odpadami dla gminy, 
powiatu, województwa i kraju. Ten program wytycza kierunki zadań. Każdy właściciel nieruchomości 
powinien mieć pojemnik, podpisaną umowę z firmą wywozową  i powinien oddawać odpady.             
W Gminie 7 firm posiada pozwolenia na odbiór odpadów. Mieszkańcom nie wolno wozić i przewozić 
odpadów we własnym zakresie. Przypomniał, że w Gminie działa Punkt Przeładunkowy. Uzgodnił       
z pracownikiem Punktu, by jeśli ktoś przywozi odpady, przyjął je. Natomiast to firmy posiadające 
koncesje powinny zbierać wszystkie odpady. Cieszy go inicjatywa mieszkańców Kuklinowa dotycząca 
zbierania folii i sznurka. Jeśli chodzi o segregację, to mieszkańcy nie do końca przestrzegają zasad. 
Mamy w Gminie pojemniki na stłuczkę szklaną i na plastik. Musimy płacić ok. 10 tys. zł rocznie, 
ponieważ do pojemników na plastiki wrzucane są też inne materiały. Poza tym dotychczas 
sprzątaliśmy teren przy pojemnikach, teraz na razie nie będziemy sprzątać. Niech społeczeństwo 
zobaczy, jak wygląda przy tych pojemnikach. Może mieszkańcy się zastanowią nad utrzymaniem 
porządku. Prosi by zwracać na to uwagę i zgłaszać takie sprawy. Powinniśmy dbać o nasze 
środowisko .          
W. STYBURSKI zapytał kto może otrzymać koncesję na wywóz odpadów i co taka koncesja powinna 
zawierać. 
W. POPIOŁEK odpowiedział, że firma wnioskuje do Burmistrza o przyznanie koncesji. Firma musi 
spełnić określone wymogi – musi być zarejestrowana jako podmiot gospodarczy, na bieżąco opłacać 
ubezpieczenie i podatki, posiadać odpowiedni sprzęt, wykazać miejsce utylizacji odpadów. 
P. CHLEBOWSKI poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5 za. 
 

UCHWAŁA NR XVI/99/08 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 31 stycznia 2008 roku 

w sprawie : ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 
 
została przyjęta jednogłośnie – 15 za i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu.  
       
  
Ad 9 
B. DRYGAS zauważył, że pobocza drogi powiatowej ze Staregogrodu do Benic są bardzo zarośnięte. 
Poza tym kończy się już styczeń. Prosi Radę by wyznaczyła komisję spośród radnych albo 
pracowników Urzędu, by sprawdziła place zabaw i zweryfikowała, czy nadają się do użytku, czy 
można naprawić poszczególne elementy. Chodzi o to, żeby się nie wydarzył żadnej wypadek. 
Poza tym Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej nie chce odbierać odpadów         
z pałacu w Starymgrodzie. Firma domaga się by pojemniki dowozić 200 metrów do głównej drogi, 
choć dojazd do pałacu jest. 
B. GOŚCINIAK zwróciła uwagę, że dyrektorzy nie zapomnieli o zaplanowaniu środków na przegląd    
i naprawę komputerów. Dyskutowali na ten temat z Burmistrzem przed planowaniem budżetu. 
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Burmistrz powiedział, że nie ma pieniędzy i dyrektorzy mają sobie radzić sami. W Szkole 
Podstawowej w Kuklinowie komputery obsługuje za darmo nauczyciel Maciej Frala i jej syn. Taka 
sytuacja nie powinna mieć miejsca. To nie jest w porządku wobec tych osób. Jej zdaniem najlepiej 
byłoby, gdyby jedna osoba zajmowała się wszystkim i płaconoby nie za usunięcie konkretnej usterki, 
tylko za utrzymanie komputerów przez cały rok w tych placówkach. 
D. KRAJEWSKA powiedziała, że Szkoła Podstawowa w Smolicach otrzymała pracownię 
komputerową w grudniu 2005 roku. Sprzęt się starzeje. Radziła sobie w różny sposób, przede 
wszystkim korzystając z pomocy rodziny. Kursy komputerowe, które zaliczyli nauczyciele, nie 
przygotowują do tego, by utrzymywać te komputery w gotowości. Nauczyciele umieją korzystać ze 
sprzętu, natomiast nie znają się na konserwacji. Kiedy miała miejsce awaria, za jej usunięcie zapłaciła 
tysiąc zł. 
L. TORCZYŃSKI stwierdził, że Powiat zadbał o swoje drogi. Przy mostach i przepustach 
umieszczono tablice informujące o dopuszczalnym obciążeniu. Na drogach gminnych takich 
informacji nie ma. Te przepusty istnieją od czasów w których jeszcze nie było ciągników, teraz jeżdżą 
po nich ciężkie samochody. Zapytał, czy nie można ustawić tablic ograniczających ciężar 
przejeżdżających pojazdów. 
Posiedzenie opuścili radni Tadeusz Dżygała i Artur Jarus. 
I.NOWAK podziękował radnym za zaplanowanie 20 tys. zł na kruszenie kamieni w Zalesiu Wielkim.  
Podkreślił potrzebę oznakowania dróg w obszarach zabudowanych. Obce osoby nie zawsze wiedzą 
dokąd jechać.  
Poza tym nadal nie uporządkowano naziemnej linii telefonicznej. Od kilku lat stoją już niepotrzebne 
słupy z których zwisają kable.  
Zauważył, że w sąsiedniej gminie prywatna firma, która sprzedaje tablice, informowała mieszkańców 
o obowiązku posiadania tablic z numerem posesji i nazwą miejscowości. Zapytał, jak ta sprawa 
wygląda pod względem prawnym. 
Zwrócił uwagę, że obok jego posesji na odcinku ok. 800 metrów rośnie 20 jesionów, które są chore. 
Drzewa te zagrażają bezpieczeństwu mieszkańców, a Powiatowy Zarząd Dróg  lekceważy zgłoszenie. 
W ubiegłym roku wycięto tylko 3 drzewa, resztę pozostawiono. 
Zapytał, jaka firma wygrała przetarg na odśnieżanie dróg i do kogo można dzwonić w tej sprawie. 
A.PACHOLSKI powiedział, że w Wyganowie nie ma gdzie powiesić ogłoszeń. Tablica ogłoszeń jest 
w bardzo złym stanie.  
Następnie nawiązał do sali w Rzemiechowie, czy Gmina przejmie ten lokal. Mieszkańcy się niepokoją, 
chcieliby coś robić, natomiast nie posiadają prawa własności. 
BURMISTRZ odpowiedział r.Flakowi, że podczas prac nad budżetem mówił o wstępnych kwotach dla 
klubów sportowych. Decyzję podjął zgodnie z wcześniejszymi zapowiedziami. Ta kwota, którą 
zaplanowano w projekcie budżetu była takiej wysokości, jak kwota przyznana w 2007 roku, 
powiększona o stopień inflacji. Dla UKS Samson przyznano 19,2 tys. zł, potem ogłoszono dodatkowy 
konkurs i klub otrzymał dodatkowe środki, dlatego kwota ubiegłoroczna była wyższa. Podczas 
analizowania projektu budżetu na 2008 rok także dyskutowano na ten temat. Nie zgłoszono wtedy 
żadnych zastrzeżeń. 
Poinformował, że na razie wstrzymał decyzję z powodu interpretacji przepisów przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową. Pracuje nad tym radca prawny. Mimo iż te przepisy się nie zmieniły teraz uznano, że 
od najmłodszego zawodnika wszyscy członkowie klubu działającego pod egidą związku sportowego, 
zaliczani są do sportu kwalifikowanego. Należy rozstrzygnąć tę sprawę. Poprosił, by władze klubów 
były cierpliwe.      
SKARBNIK stwierdziła, że dotychczas tylko stypendia i nagrody były przyznawane zgodnie               
z przepisami ustawy o sporcie kwalifikowanym. Teraz uznano iż Rada może podjąć uchwałę                
o przyznawaniu środków finansowych. Prawdopodobnie w takim przypadku nie musiałyby odbywać 
się konkursy. 
BURMISTRZ podkreślił, że wtedy w ciągu roku byłoby możliwe ewentualne zwiększenie środków 
dla klubu. Środki podzielił w ramach uchwalonej kwoty. Nic nie zmienił od momentu, kiedy 
opracowywano projekt budżetu. 
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M. FLAK zauważył, że w ubiegłym roku dla UKS Samson przyznano 19,2 tys. zł, potem jeszcze        
11 tys. zł, czyli łącznie klub dysponował kwotą 30 tys. zł. Teraz klub otrzymał 20 tys. zł  i mówiono iż 
nie będzie żadnych dodatkowych konkursów i dotacji. Zapytał, czy w trakcie roku jest szansa na 
dodatkowe środki. 
BURMISTRZ zwrócił uwagę, że zdaniem radcy prawnego taka możliwość będzie istniała. Wie iż ta 
kwota jest niesatysfakcjująca, ale nie miał więcej środków do dyspozycji. 
M. FLAK poinformował, że za dwa lata w Koźminie Wlkp. odbędą się Mistrzostwa Świata. Obawia 
się iż kwota 20 tys. zł może być destrukcyjna dla klubu, łącznie z uczestnictwem w tych 
mistrzostwach. 
BURMISTRZ powiedział, że miał miejsce przegląd placów zabaw, jest spisany protokół z tego 
przeglądu. Zajmie się tematem znaków na mostach dotyczących obciążenia pojazdów.  W związku      
z uwagą sołtysa Nowaka stwierdził, że zasady oznakowania posesji będą przesłane wszystkim 
sołtysom na piśmie, żeby mieli pełną wiedzę. Obowiązek oznakowania posesji istnieje. Sprawy 
związane z odśnieżaniem należy zgłaszać podinspektorowi Piskorkowi, który z ramienia Urzędu 
zajmuje się akcją zima.  
Temat telefonów jest trudny. Zostaną podjęte dalsze działania, ale ich skutki nie zależą od nas.  
Skomplikowany jest także temat sali na potrzeby OSP i wsi Rzemiechów. Budynek jest własnością 
Skarbu Państwa, a zawiadywał nim Instytut Hodowli Smolice. Całość dokumentów została przekazana 
do Starostwa Powiatowego i teraz w Starostwie będą podejmowane decyzje. Wystąpi na piśmie            
z zapytaniem, na jakim etapie jest ta sprawa i poprosi o podanie terminu jej realizac ji.  
W dniu wczorajszym zapadła decyzja o przystąpieniu gmin będących członkami Związku Gmin 
Zlewni Górnej Baryczy do realizacji przedsięwzięcia „Integracja, rozbudowa i modernizacja systemu 
gospodarki odpadami dla Związku Gmin Zlewni Górnej Baryczy”. Nowy zakład utylizacji odpadów 
będzie budowany w Koźminie Wlkp. przy udziale środków własnych gmin. Dlatego w 2008 roku 
konieczne będzie zaplanowanie na ten cel środków w budżecie. Koszty określono w wysokości 10 zł 
od mieszkańca, więc dla naszej Gminy byłaby to kwota 82.290 zł. Te pieniądze zostaną przeznaczone 
na  prace związane z przygotowaniem inwestycji. Całe zadanie będzie realizował Związek. Akces do 
Związku zgłosiło jeszcze kilka gmin.  Obejmie on teren zamieszkały przez 230 tys. mieszkańców. 
Decyzje muszą zostać podjęte w I półroczu, by nie mieć problemów z utylizacją odpadów. Straciliśmy 
czas z powodu wycofania się Sulmierzyc z propozycji lokalizacji zakładu w tej gminie. W marcu  
będziemy szukali możliwości związanych z zaplanowaniem tej kwoty w budżecie.  
Następnie zaprosił wszystkich na otwarcie Domu Strażaka w Zalesiu Małym w dniu 02 lutego br. o 
godz. 13.00. Poinformował, że obiekt został dopuszczony do eksploatacji - spełnia wszystkie warunki, 
jakie przewiduje prawo. 
L. TORCZYŃSKI zapytał, czy jeśli mieszkańcy innych gmin lub miejscowości, posiadają grunt          
w Wyganowie, to czy z płaconego przez nich podatku jest także naliczany odpis do Wyganowa. 
BURMISTRZ podkreślił, że tam gdzie jest położony grunt, tam jest naliczany odpis 
L. TORCZYŃSKI zapytał, czy odpis jest dzielony, jeśli rolnik posiada grunty w różnych 
miejscowościach. 
BURMISTRZ zauważył, że sprawdzi tę sprawę, przypomniał, że w niektórych gminach nie ma takiego 
odpisu. 
W. POPIOŁEK zwrócił uwagę, że temat drogi ze Staregogrodu do Benic zgłaszał już dyrektorowi 
Powiatowego Zarządu Dróg. Natomiast, jeśli chodzi o drogę powiatową w Zalesiu Wielkim, to 
poprosił by do PZD skierować pismo w tej sprawie. Oni muszą je rozpatrzyć i odpowiedzieć. 
I.NOWAK powiedział, że temat ten zgłoszono już w ub. r. i w PZD o wszystkim wiedzą. Trudno 
jednak jest porozmawiać z dyrektorem Jelinowskim.  
W. POPIOŁEK stwierdził, że zaprosi dyrektora do sołtysa Nowaka, by omówić ten temat. 
CZ. WALKOWIAK zgłosił potrzebę wycięcia 3 drzew w Łagiewnikach.    
W. POPIOŁEK podkreślił, że wycięcie drzew kosztuje. Dlatego ze względu na ograniczone środki 
konieczny jest wybór – wycięcie drzew czy remont dróg. Zaapelował o cierpliwość zarówno jeśli 
chodzi o drogi powiatowe, jak i gminne. Zadzwoni do PGKiM w Krotoszynie w sprawie odbioru 
odpadów i wyjaśni ten temat. Przypomniał, że mamy wolny rynek i jeśli jedna firma się nie sprawdza, 
można podpisać umowę z inną.   
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Spróbuje także dotrzeć do firmy telekomunikacyjnej i skierować ją do Zalesia Wielkiego.  
B. DRYGAS nawiązał do tematu podatku rolnego. Starygród jest rozbudowany, rolnicy posiadają 
wiele gruntów w innych miejscowościach. Poza tym jeśli kupują ziemie od Rolniczej Spółdzielni 
Produkcyjnej, to są zwolnieni z podatku rolnego. Dlatego sołectwo ma mniejszy odpis. 
M. PERNAK zapytał, czy można z Urzędu Miejskiego przekazać jakiś wycofany komputer do użytku 
w świetlicy wiejskiej.   , 
BURMISTRZ zauważył, że jeśli w Urzędzie jest wycofywany komputer, który nadaje się jeszcze do 
użytku, to jest on przekazywany jednostkom organizacyjnym. Może także zostać przekazany 
jednostkom pomocniczym.  
Poinformował, że z pracy w Urzędzie Miejskim zwolnił się informatyk i w dniu dzisiejszym podjął 
decyzję o ogłoszeniu naboru na stanowisko informatyka.  
W. POPIOŁEK zwrócił uwagę, że służby ochrony środowiska planują kontrolę utylizacji sprzętu 
komputerowego. Zaapelował, zwłaszcza do szkół i instytucji, by stare komputery oddawano do 
specjalistycznych firm. 
J. RATAJCZAK powiedział, że od tygodnia wydzwania do Energetyki w sprawie zmiany czasu 
włączania oświetlenia ulicznego. Może zasadne byłoby umieszczenie czujników czasowych, żeby 
lampy np. zamiast o 16.30 włączały się o 18.00.  
Stwierdził, że członkowie Komisji Rewizyjnej byli na wizji lokalnej. W budynkach komunalnych jest 
za gorąco. Zwiększa się liczba budynków opalanych gazem i należy rozwiązać problem zbyt wysokich 
temperatur. 
B. GOŚCINIAK podkreśliła, że obok Szkoły Podstawowej w Kuklinowie są gałęzie do wycięcia. 
Dotychczas gałęzie te wycinał woźny, ale zgodnie z przepisami nie może się tym zajmować. 
Natomiast jeśli nie zadba się o wycięcie krzewów odpowiednio wcześniej, później problem jest 
większy. 
M. FLAK zauważył, że w dniu wczorajszym odbyło się posiedzenie Komisji Spraw Społecznych. 
Jednym z tematów porządku obrad był zimowy wypoczynek dzieci i młodzieży. Podziękował 
dyrektorom za przygotowanie informacji i za zaangażowanie własne i nauczycieli w przygotowywaniu 
zajęć dla uczniów.  
Poinformował, że w dniu 26 stycznia br. zakończył się plebiscyt na Sportowca Powiatu 
Krotoszyńskiego w 2007 roku. Drugie miejsce zajął Martin Alcer – zawodnik UKS Samson, natomiast 
czwarte – Tomasz Kokot z KS Piast. Jeśli chodzi o kluby, to KS Piast był drugi a UKS Samson 
czwarty.   
                     
 
Ad 10 
Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie zakończono o godzinie 14.30 
 
 
 
Protokółowała:                                                         Obradom przewodniczy ł : 
 
     Inspektor                                                                     Przewodnicz ący  
Magdalena Lorek                                                              Rady Miejskiej  
 
                                                                                         Piotr Chlebowski  
 
 
 

 
 

 


